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Írásbeli kérdés

Kövér László úrna k

az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisц~elt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. tőrvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 46/1994 .
(X.30.) ООУ határozat 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Varga Mihály nemzetgazdasági miniszter részér e

„Miért űzlеtel а magyar kormánya letelepedési kötvényekkel
bizonytalan hátterű offshore cégekkel? »

сгnцnеl.

Tisztelt Miniszter Úr !

А magyar államkötvény speciális fajtáját, az úgyneveze tt letelepedési kötvényt jellemz ően
offshore hátterű cégek értékesítik. Az ÁKK Hungary State Speсial Debt Fund-dal köttetett

szerződése iskolapéldája а „kötvény-biznisznek”. Már az is gyanús, hogy а cég székhelye а
Kajmán -szigeteken található, ami egy а közismert off--shore paradicsomok közűi . А cég egyik
igazgatója, Lian Wang elismerte egy sajtótájékoztató keretében, hogy offshore cég vezetője .
Mindezek után az Országgyű lés Gazdasági Bizottsága mégsem állt e1 а szerződéstől és to-
vábbra is hagyja, hogy átláthatatlan hátteríí cégek értékesítsék аmagyar óliam által kibocsátott
kötvényeket. Sőt mi több, Rogán Antal, az Országgyűlés Gazdasági és Informatikai Bizottsá-
gának elnöke egyik alkalommal védelmére is keltacégnek, mondván annak vezetői elismert
üzletemberek.

Tavaly év végéig mintegy félszáz kötvényt értékesítettek, melyekbő l а vevő ugyan hozamot

nem kap, de az adófizetőknek — így magának az államnak — mindez több 10 millió forintjáb a
kerül kötvényenként. Ennek oka abban keresendő , hogy a kötvényeket diszkont áron kínáljá k

а közvetítőknek, akik azt az eredeti 250 000 eurós áron adják tovább vev ő iknek és ezáltal а
közvetítő i jutalék elérheti akár 40 000 eurót is . Az ebből {és persze az államkötvény hozamá-

bó1) adódó haszon tisztán ezeket az offshore cégeket gazdagítja.



А folyamattal kapcsolatban az alábbi kérdésekre várnék választ Önt ől :

А kormány miért üzletel bizonytalan hátterű offshore cégekkel?

Kik döntöttek а közvetítő cégek kijelöléséről, és ki kötö tte meg velők а közvetítői szer-

ződéseket?
Az Országgyűlés Gazdasági és Informatikai Bizottságának а közvetítői hálózat kialakí-
tásában milyen szerepe volt?

- Kérem, soго1а fel tételesen, mely cégek közvetítenek, értékesítenek letelepedési kötvé-

nyeket és az egyes cégek а világ mely tájára kaptak értékesítési lehetőséget?

Mekkora összegű jutalék ütö tte а felsorolt fenti közvetítő cégek markát az értékesített

kötvények után, a jutalékot, diszkont árat, hozamot is figyelembe véve?

- Jelenthet-e nagyfоkú nemzetbiztonsági kockázatot, hogy еgy átláthatatlanul működő
cég intézi több száz külfoldi személy Magyarországon való letelepedését?

Az állam — amely egyébként egyre több magánvállalatot vásárol meg — miért nem ön-

nön maga birkózik теg а kötvények eladásával, miért kellett kvázi „kiprivatizálni” az

értékesítés folyamatát nem éppen feddhetetlen személyek kezébe, miközben más orszá-

gokban hasonló ügyeletek esetében az értékesítés állami szervezetek végzik?

Várom válaszát .

Budapest, 2014. március 17 .

Tisztelettel :

Karácsony Gergely
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